

The Secretary of State for External Affairs, the Honourable Allan J. MacEachen, wishes to announce that the Canadian Government has recognized today the Government of the People's Republic of Angola, led by President Agostinho Neto. A telegram to this effect has been sent to the Foreign Minister of the Angolan Government.

This decision by the Canadian Government in no way alters the Government's repeated position in favour of the withdrawal of all foreign forces from Angola and the peaceful reconciliation of the various factions in that country. These elements are not only central to the Government's position but are common to all parties in the House of Commons as evidenced by the unanimous motion adopted by the House on February 9, 1976.

\*

\*

\*

Monsieur Allan J. MacEachen, secrétaire d'Etat aux Affaires extérieures, a annoncé que le gouvernement du Canada a reconnu aujourd'hui le gouvernement de la République populaire de l'Angola, dirigé par monsieur Agostinho Neto. Un message à cet effet a été envoyé au Ministre des Affaires étrangères de l'Angola.

Cette décision du gouvernement du Canada n'affecte en rien sa position antérieure concernant le retrait de toutes les troupes étrangères engagées en Angola et la réconciliation des diverses factions à l'intérieur du pays. Ces points sont parmi les éléments qui ont le plus influencé la position, non seulement du gouvernement, mais de tous les partis politiques de la Chambre des communes, comme en fait foi la motion adoptée à l'unanimité, par la Chambre, le 9 février 1976.